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18/98 og 18/99 - Søknad om tillatelse til tiltak; deling av 
eiendom 
Rådmannens forslag til vedtak: 
I medhold av plan- og bygningsloven §§ 1-8 og 12-1, avslås søknad om deling av 
eiendommene 18/98 og 18/99, inntil det er utarbeidet reguleringsplan for området. 
 
Tiltakene som planlegges gjennomført er av en slik karakter at det kreves reguleringsplan. I 
etterkant er det da enkelt å tillate hyttebygging med bakgrunn i planen. Alt skal da være 
godkjent på korrekt måte. 
 
 

  I 100-metersbeltet langs sjøen og langs vassdrag skal det tas særlig hensyn til natur- og 
kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre allmenne interesser. 

§ 1-8: Forbud mot tiltak mv. langs sjø og vassdrag 

  Andre tiltak etter § 1-6 første ledd enn fasadeendringer kan ikke settes i verk nærmere sjøen 
enn 100 meter fra strandlinjen målt i horisontalplanet ved alminnelig høyvann. Dette er likevel 
ikke til hinder for fradeling ved innløsning av bebygd festetomt etter tomtefestelova. 
 
 

   Reguleringsplan er et arealplankart med tilhørende bestemmelser som angir bruk, vern og 
utforming av arealer og fysiske omgivelser. 

§ 12-1. Reguleringsplan 

   Kommunestyret skal sørge for at det blir utarbeidet reguleringsplan for de områder i 
kommunen hvor dette følger av loven eller av kommuneplanens arealdel, samt der det ellers er 
behov for å sikre forsvarlig planavklaring og gjennomføring av bygge- og anleggstiltak, 
flerbruk og vern i forhold til berørte private og offentlige interesser. 
   For gjennomføring av større bygge- og anleggstiltak og andre tiltak som kan få vesentlige 
virkninger for miljø og samfunn, kreves det reguleringsplan. Tillatelse etter § 20-1, jf. § 21-4 
for slike tiltak, kan ikke gis før det foreligger reguleringsplan. Krav til reguleringsplan gjelder 
ikke for konsesjonspliktige anlegg for produksjon av energi etter energiloven, vannressursloven 
eller vassdragsreguleringsloven. 
   Reguleringsplan kan utarbeides som områderegulering, jf. § 12-2, eller detaljregulering, jf. § 
12-3. 



 

   Reguleringsplan kan utarbeides i sammenheng med kommuneplanens arealdel eller som egen 
planprosess. 
 
 
 
 

Vedlegg: 
Søknad om deling av eiendom m/kartskisse. 
Brev fra Reidar Martinsen til Fylkesmannen i Finnmark. 
Kart over området m/markering for eiendom under regulering i forhold til Martinsens 

eiendom. 
 
 

Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Høringsuttalelse fra Sametinget. 
Høringsuttalelse fra Fylkesmannen i Finnmark. 
Høringsuttalelse/Melding om delegert vedtak fra Alta kommune. 

 
 

Saksutredning: 
Reidar Martinsen søker om fradeling av to parseller fra eiendommen 18/98 og en parsell fra 
18/99 i Nuvsvåg i Loppa kommune. Eiendommene har han sammen med flere søsken, men det 
foreligger fullmakt fra alle til at fradeling kan foretas. 
 
Eiendommene ligger i LNF sone C i arealplanen for Loppa kommune. Ikke langt unna er det 
tettstedsområde, men søknaden måtte på høring på grunn av området. 
Følgende tilbakemeldinger foreligger: 
 
 
UFinnmark fylkeskommune 
Areal- og kulturvernavdelingen kjenner ikke til automatisk freda kulturminner innafor det 
aktuelle området og har derfor ingen merknader til søknaden. 
 
Vi minner imidlertid om aktsomhetsplikten. Skulle det under arbeidet i marka komme fram 
gjenstander eller andre spor som indikerer eldre tids aktivitet i området, må arbeidet stanses 
omgående og melding sendes Finnmark fylkeskommune og Sametinget, jf. Lov av 9. juni 1978 
nr. 50 om kulturminner (Kulturminneloven), § 8 andre ledd. Denne meldeplikt må formidles 
videre til de som skal utføre arbeidet. 
 
 
 
USametinget 
Etter vår vurdering av beliggenhet, omfang og ellers kjente forhold kan vi ikke se at det er fare 
for at de omsøkte tiltakene kommer i konflikt med automatisk fredete samiske kulturminner. 
Sametinget har derfor ingen spesielle merknader til søknaden. 
 



 

Skulle det likevel under arbeid i marken oppdages gjenstander eller andre strukturer/spor som 
viser eldre aktivitet i området, må arbeidet stanses og melding sendes Sametinget omgående, jf. 
Lov av 9. juni 1978 nr. 50 om kulturminner (kml), § 8 andre ledd. Vi forutsetter at dette pålegg 
formidles videre til dem som skal utføre arbeidet i marken. 
  
Vi minner om at alle samiske kulturminner eldre enn 100 år er automatisk fredet i følge kml. § 
4 annet ledd. Samiske kulturminner kan for eksempel være bygninger, hustufter, gammetufter, 
teltboplasser (synlig som et steinsatt ildsted), ulike typer anlegg brukt ved jakt, fangst, fiske, 
reindrift eller husdyrhold, graver, offerplasser eller steder det knytter seg sagn til. Denne 
oppregningen er heller på ingen måte uttømmende. Mange av disse er fortsatt ikke funnet og 
registrert av kulturminnevernet. Det er ikke tillatt å skade eller skjemme fredet kulturminne, 
eller sikringssonen på 5 meter rundt kulturminnet, jf. kml. §§ 3 og 6. 
 
 
 

Det søkes om fradeling av to parseller fra eiendommen 18/98 og en parsell fra eiendom 18/99. 
Det bes også om uttalelse i forhold til bygging på parsellene. 

Fylkesmannen i Finnmark 

 
Eiendommene ligger i LNF sone C i arealplanen for Loppa kommune. Søknaden skal derfor 
behandles som en dispensasjonssøknad etter plan- og bygningslovens kapittel 19. Tiltaket er i 
strid med plan- og bygningslovens § 1-8 – forbud mot tiltak mv. langs sjø og vassdrag. I første 
ledd framgår det et forbud i 100-metersbeltet langs sjøen hvor det skal tas ”særlig hensyn til 
natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre allmenne interesser”, samt at det i andre 
ledd framgår at ”andre tiltak etter § 1-6 første ledd enn fasadeendringer kan ikke settes i verk 
nærmere sjøen enn 100 meter fra strandlinjen målt i horisontalplanet ved alminnelig 
høyvann”. Dette gjelder også fradeling av tomter. Søknaden må derfor også behandles som 
dispensasjon fra plan- og bygningsloven § 1-8. 
Fylkesmannen minner om de nasjonale målene for arealpolitikken i St.meld. nr 26 (2006-2007) 
Regjeringens miljøvernpolitikk og rikets miljøtilstand. Her heter det bl.a.: 
 
   ”Arealpolitiske føringer: 

- Miljøkvaliteter i landskapet skal bevares og styrkes gjennom økt kunnskap om verdier 
og bevisst 

  planlegging og arealpolitikk. 
- Fritidsbebyggelse skal lokaliseres og utformes med vekt på landskap, miljøverdier, 

ressursbruk   
  og estetikk.” 

 
Vi viser videre til Fylkesplan for Finnmark 2006-2009 (2011), der det heter følgende i 
retningslinjer for hyttebygging: 
 
   ”Vi forventer: 
   At kommunene planmessig legger til rette for å imøtekomme befolkningens ønske om 
hyttebygging.  
   Bygging skal i hovedsak reguleres til hyttefelt, og i størst mulig grad legges til eksisterende  
   infrastruktur.” 
 
Omsøkte hyttetomter ligger ca. 100 meter fra etablert gårdsveg. Fylkesmannen er i 
utgangspunktet negativ til lokalisering av hytter langt fra vei fordi dette svært ofte etterfølges 



 

av krav om tilrettelegging for motorferdsel – med den følge at det etableres nye kjørespor. 
Ukontrollert veibygging er et betydelig miljøproblem i Finnmark. 
 
Kyst- og strandstrekningene er generelt attraktive for allmennhetens ferdsel og friluftsliv. 
Områdene er også viktige av hensyn til naturverdier, landskap og kulturminner. I 
Miljøverndepartementets brev datert 8.3.2002 blir det vektlagt at strandområdene har nasjonal 
interesse, og det er derfor svært viktig å holde disse områdene mest mulig åpen og tilgjengelig 
for allmennheten. 
 
I St.meld. nr. 26 (2006-2007) Regjeringens miljøvernpolitikk og rikets miljøtilstand  oppfordrer 
Miljøverndepartementet igjen kommunene til en streng praksis ved behandlingen av plansaker 
og dispensasjoner i 100-metersbeltet langs sjøen. Plan- og bygningslovens § 1-8 er en 
innskjerping av byggeforbudet i § 17-2 i plan- og bygningsloven av 1985. Omsøkt tiltak vil 
privatisere strandområdet. 
 
Fylkesmannen går på grunnlag av dette i mot søknaden om fradeling av tre hyttetomter 
på henholdsvis eiendom 18/98 og 18/99 i Loppa kommune. 
 
Et søk i naturbase viser at det i område er registrert viktige artsforekomster, hekkeområde for 
blant annet krykkje som på norsk rødliste 2010 er oppført som truet. Det er også registrert som 
et lokalt viktig område med strandeng og strandsump. 
 
Naturmangfoldlovens § 7 pålegger offentlig myndighet å synliggjøre sine vurderinger iht. 
lovens §§ 8-12 i sine besluttende vedtak. Konkret gjelder det også for kommunens vedtak i 
denne saken. 
 
An naturmangfoldlovens § 8 framgår det at offentlige beslutninger som berører 
naturmangfoldet skal bygges på vitenskapelig kunnskap om arters bestandssituasjon, 
naturtypers utbredelse og økologiske tilstand, samt effekten av påvirkninger. Kravet til 
kunnskapsgrunnlaget skal stå i et rimelig forhold til sakens karakter og risiko for å skade 
naturmangfoldet. Virkninger av et tiltak skal vurderes ut fra den samlede belastningen 
økosystemet blir utsatt for, jf. § 10. Dersom det ikke foreligger tilstrekkelig kunnskap om 
hvilke virkninger et tiltak kan ha på naturmiljøet, skal føre-var-prinsippet legges til grunn, jf. § 
9. 
 
Fylkesmannen ber om å bli orientert om kommunens vedtak i saken. 
 
 
 

Etter det jeg kjenner til er det ikke regulert eller lagt ut noen egne hyttefelt i Nuvsvåg, men 
mange tidligere bolighus er overtatt og i bruk som fritidsboliger.  

Reidar Martinsen (utdrag) 

Så er også tilfelle på vår eiendom, hvor 2 tidligere bolighus er overtatt som fritidsboliger. 
Utenom disse er det hittil oppført 4 hytter og et bolighus. Videre er det fradelt 2 hyttetomter 
som ennå ikke er bebygd. 
 
Det er nå ca. 35-40 år siden den første hytta ble oppført. Gjennom alle år har man benyttet de 
eksisterende gangstier for adkomst til hyttene, og det har aldri vært krav eller ønske om 
tilrettelegging for motorferdsel. 
Vi har videre aldri lagt hindringer i veien for allmenn ferdsel til fots på eiendommen. 
Fradeling av omsøkte hyttetomter vil ikke endre på noe av dette.  



 

 
Det har sin riktighet at det tidligere har vært en del småmåse og terne som hekket på nordre del 
av eiendommen 18/34. Dette ble det etter hvert mindre og mindre av. Hekking av terne er helt 
opphørt, og bare noen få småmåser har flyttet sin hekkeplass ganske nært opp mot bolighuset. 
Den mest sannsynlige årsak til denne negative utvikling synes å være den økte rødrev-bestand 
og dens stadige besøk nede i området. Samt også økt rovfugl-bestand. 
 
Vi har alltid ønsket å verne den del av eiendommen som har betydning som mulig 
hekkeområde, og med stranden og strandsump. 
Derfor har vi bevisst søkt å styre all hyttebygging til langs bakkefoten og lengst vekk fra 
angjeldene område. De 3 omsøkte tomtene er godt utenom dette område. 
 
Tomtene skal overdras til 3 av våre barn som alle føler sterk tilknytning til stedet, hvor de har 
tilbragt mye av sin barndom og ungdomstid, og har nå som voksne ønske om å realisere sine 
hytteplaner. 
Dette og det at vi har tatt tilbørlig hensyn til allmenn ferdsel og naturvern, ved en mest mulig 
skånsom plassering av tomtene, gjør at vi synes søknaden om fradeling må kunne godtas. 
 
 
 

Vi bekrefter med dette å ha mottatt flere saksopplysninger i saken i anledning vår 
høringsuttalelse, og registrerer at også kommunen har fått kopi av dette. 

Fylkesmannen i Finnmark – Svar til nye saksopplysninger 

 
Miljøvernavdelingen har ikke funnet det riktig å gjøre en egen vurdering av disse nye 
opplysningene, men regner med at Kommunen, som planmyndighet vil vurdere om de nye 
saksopplysningene har relevans i forhold til lovanvendelsen og innholdet i vår frarådning når 
saken behandles. 
 
Vi ber om å få tilsendt kopi av vedtak i saken. 
 
 
 

Saken er behandlet som saksnr DS 2/12, etter delegert myndighet fra rådmannen i Loppa. 
Alta kommune – landbruksavdeling 

 
Det vises til oversendelse fra Loppa kommune, driftsavdelingen, 22.05.2012, samt e-post fra 
deres saksbehandler den 07.08.2012. 
 
Det søkes om fradeling av 3 hytteparseller fra gnr 18 bnr 98 og 99. I følge gamle 
grensebeskrivelser dreier det seg om en liten landbrukseiendom. 
 
I kommuneplanens arealdel ligger området i LNF sone C. 
 
Søknaden behandles etter lov av 12. mai 1995, jordlovens § 12. Der er det et generelt 
delingsforbud for eiendommer som kan nyttes til jordbruk eller skogbruk. Det kan gis samtykke 
til deling dersom samfunnsinteresser av stor vekt taler for det, eller deling er forsvarlig ut fra 
hensynet til den avkastningen eiendommen kan gi. Det skal også tas med i vurderingen om 
delingen kan føre til drifts- eller miljømessige ulemper for landbruket i området. Det skal også 
tas hensyn til godkjente planer for arealbruken etter plan- og bygningsloven og hensynet til 
kulturlandskapet. 



 

 
En deling som omsøkt innebærer ikke samfunnsinteresser av stor vekt. 
 
Omsøkte plassering er på skrinn, udyrkbar jord og vil således være forsvarlig utfra 
avkastningsevnen til eiendommene. 
 
Det drives ikke aktiv jordbruksvirksomhet i området, så en fradeling vil ikke føre til drifts- eller 
miljømessige ulemper for næringen. 
 
Det er fradelt mange tomter i området, og ytterligere fradeling av disse 3 vil ikke endre 
kulturlandskapet nevneverdig. Plasseringen bør imidlertid skje varsomt, slik at allmennheten 
har tilhang til området og sjøen. 
 
De underrettes herved om at det er fattet følgende vedtak: 
I medhold av jordlovens § 12 gis samtykke til fradeling av 3 fritidsparseller fra gnr 18 bnr 98 
og 99 i Loppa kommune, som omsøkt. 
 
Begrunnelse: 

1. Fradelingen er forsvarlig utfra eiendommens avkastningsevne. 
2. Fradelingen fører ikke til drifts eller miljømessige ulemper for landbruket. 
3. Kulturlandskapet endres ikke nevneverdig 

 

Rådmannens vurdering: 
Etter tilbakemeldingene fra høringsinstansene er det følgende tre muligheter til vedtak: 

1. Avslag på søknad om deling av eiendom. 
2. Søknad om deling innvilges med dispensasjon. 
3. Krav om reguleringsplan for området. 

 
 
Avslag på søknad om deling av eiendom 
Området ligger i LNF sone C. I denne sonen er det kun tillatt oppføring av bygninger tillagt 
stedbunden næring som landbruk, skog- og reindrift. Bolig-, hytte- og ervervsbebyggelse er 
ikke tillatt. Forbudet gjelder ikke mindre vesentlig utvidelse av eksisterende bebyggelse. 
 
Parsellene vil også ligge i 100-metersbeltet hvor det er et generelt forbud mot deling og 
bygging. 
Fylkesmannen er negativ til lokalisering av hytter langt fra vei, fordi det ofte blir etterfulgt med 
krav om tilrettelegging for motorferdsel og etablering av nye kjørespor. 
De mener også at omsøkt tiltak vil privatisere strandområdet. 
Naturbase viser at det i området er registrert viktige artsforekomster og hekkeområde for 
krykkje som på norsk rødliste 2010 er oppført som truet.  
 
 
Søknad om deling innvilges med dispensasjon 
Kapittel 19 i plan- og bygningsloven gir kommunen anledning til å innvilge dispensasjon til 
delingen. 
Kommunen bør imidlertid ikke innvilge slik dispensasjon når en høringspart har uttalt seg 
negativt om saken. 



 

 
Det er i området allerede delt ut to tomter til hyttebygging, en av dem står enda ubebygd i dag.  
Hjemmelshaver har tatt hensyn til ferdsel i strandområdet ved plassering av de nye tomtene. 
Det er også tatt hensyn til hekkeplasser og strandeng/strandsump. Ferdsel til fots på 
eiendommene vil tillates. 
Landbruksavdelingen har gjort vedtak med tillatelse til deling. Dette med begrunnelse at 
fradeling er forsvarlig utfra eiendommens avkastningsevne, fradelingen fører ikke til drifts- 
eller miljømessige ulemper fra landbruket, og kulturlandskapet endres ikke nevneverdig. 
 
 
Krav om reguleringsplan for området 
For gjennomføring av større bygge- og anleggstiltak og andre tiltak som kan få vesentlige 
virkninger for miljø og samfunn, kreves det reguleringsplan, jf. § 12-1 i plan- og 
bygningsloven. 
Tillatelse etter § 21-1, jf. § 21-4 for slike tiltak, kan ikke gis før det foreligger reguleringsplan. 
 
Ved utarbeidelse av reguleringsplan vil det være fastsatt hva som er tillatt i området. Området 
er som tidligere nevnt LNF C område, og ikke område for fritidsbebyggelse. Det skal deles ut 
tre hyttetomter fra eiendommene, og i tillegg er det delt ut to tomter tidligere til hyttebygging. 
En av disse er i dag enda ubebygd. 
Tre nye tomter pluss to eksisterende vil si fem tomter til hyttebygging. 
 
I et område lenger bort, men også i LNF C, arbeides det med reguleringsplan for eiendom som 
ønskes bebygd med flere hytter for utleie (ca. 6-9 stykker). Hovedhuset planlegges også 
benyttet som fritidsbolig. 
 
 
Når man sammenligner disse to områdene er det ikke så stor forskjell i antall planlagte hytter, 5 
mot 9. Det ene er for privat bruk og det andre skal brukes i næringsøyemed. 
 
FeFo har i annen sak krevd reguleringsplan for område det ble planlagt ført opp 3 hytter for 
utleie.  
Det velges derfor å gå for alternativ med krav om reguleringsplan for eiendommene 18/98 og 
18/99 før de tillates fradelt med tre nye hyttetomter. 
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Søknad om gravplass i Bergsfjord 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Søknad om gravplass i Bergsfjord avslås med bakgrunn i situasjonen på kirkegården i Øksfjord. 
Det er signalisert at det må gjøres noe her innen kort tid. Kommunen har ikke økonomi til å 
utbedre en kirkegård i tillegg til å etablere et nytt gravsted i Bergsfjord. 
 
 

Vedlegg: 
Søknad om gravplass i Bergsfjord m/kart. 
Referat av befaring utført av Bergsfjord utviklingslag og Kirkelig fellesråd. 
Søknad fra Bergsfjord utviklingslag til kirkelig fellesråd angående gravplass i Bergsfjord. 
Særutskrift sak 004/2012 - Loppa kirkelige fellesråd. 
Brev av 20.03.2012 fra fellesrådet til Bergsfjord utviklingslag. 
Sak 011/2012 – Loppa kirkelige fellesråd. 

 

 

Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen 
 
 

Saksutredning: 
Bergsfjord utviklingslag har sendt søknad til Loppa kirkelige fellesråd og Loppa kommune 
9.2.2012 vedrørende gravplass i Bergsfjord. Kirkelig fellesråd har vedtatt i sak 004/2012 at de 
stiller seg positivt til forslaget om gravplass i Bergsfjord. 
I sak 011/2012 vedtok Kirkelig fellesråd å foreta en befaring av det aktuelle området sammen 
med Bergsfjord utviklingslag. Befaring ble foretatt 19.6.2012. 
 
Bergsfjord har ikke egen gravplass. Sandland kirkegård er den nærmeste og mest benyttede. 
Det innebærer at en begravelse alltid må avsluttes med en båtferd uansett værforhold. 



 

 
Loppa kommune er en kommune med innbyggere fra mange nasjoner. Kommunen må ta vare 
på sine innbyggere på en god måte, også når det gjelder forholdet til tro og livssyn. Dette 
innbefatter andre trossamfunns gravskikker. 
Den nye gravferdsloven understreker kommunenes ansvar for å ha gravplasser som kan brukes 
av ulike religioner og livssyn, jamfør gravferdslovens § 1 ”Gravlegging skal skje med respekt 
for avdødes religion eller livssyn.” Loppa kommune har i dag ingen flerkulturell gravplass. Ny 
gravplass i Bergsfjord vil kunne inndeles slik at den blir en flerkulturell gravplass. 
 
Befaringen 19.6.2012 resulterte i et anbefalt område på ca 5500 m² skissert i kart. 
 
Bergsfjord utviklingslag ber Loppa kommune sette i gang nødvendige tiltak for det skisserte 
området med sikte på å anlegge flerkulturell gravplass i Bergsfjord. 
 
Følgende oppsummering er gjort av utviklingslaget og Kirkelig fellesråd etter befaringen: 

Området sør for Bergsfjord kirke synes best egnet til gravplass. Det er vei til området (felles 
med vei til    
   Kirken). 

Det anbefalte området er i dag en del av eiendom 11/4 og følger grense fra kirketomta 11/14 
ca 100 m 
   SØ mot høyt berg. Mot SV følger den grense mot 11/24 ca 55 m. Et rektangel med disse 
grenser vil gi  
   Et areal på ca 5500 m². 

På området settes det opp et bygg som inneholder redskapsrom og bårerom med kjøling. 
I tilknytning til gravplass og kirke anlegges det parkeringsplass. 
Gravplassen skal være flerkulturell, jf. lov om gravplasser §§ 1 og %. 
Gravplassen skal inndeles med områder for kistegraver, urnegraver, anonyme graver og 

minnelund. 
 
 
 

Rådmannens vurdering: 
Eiendommen som vurderes til gravplass i Bergsfjord er eid av private. Om kommunen ønsker å 
etablere gravplass her, så må dette legges fram for hjemmelshaverne med søknad om kjøp av 
eiendom. 
Kostnadene vil bestå av kjøp av eiendom, og i tillegg må nok kommunen stå for kostnadene 
ved fradeling og oppmåling av parsellen, samt tinglysing. Eiendommen må så opparbeides til 
egnet formål, og med dette følger det kostnader. Opparbeidelseskostnadene er ukjent for 
saksbehandler. 
 
Kommunen vil om svært kort tid ikke ha flere gravplasser igjen ved Øksfjord kirkegård heller. 
Dette må også gjøres noe med. 
 
Kommunen har ikke avsatt midler til investering i gravplass i Bergsfjord.  
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